
Priopćenje  

Panel Održivo financiranje i zelena ekonomija 

Moderatorica: prof. dr. sc. Anita Pavković 

Na konferenciji ArhiBau pod moderatorskom palicom Prof. dr. sc. Anite Pavković održana je 

Panel na aktualnu temu Održivo financiranje i zelena ekonomija. Panel je pokušao dati 

odgovore na kratkoročne nestabilnosti i dugoročne prijetnje na putu cjelovite brige o održivoj 

budućnosti i brizi za okoliš, kao i pomirenju u ostvarenju ponekad suprotstavljenih ciljeva.  

 

Strukture i sheme financiranja inoviraju se kroz vrijeme no glavni neto kreditori u 

bankocentričnom europskim financijskim strukturama banke su i dalje glavni akteri. Zadnjih 

desetak godina imperativ postaje održivost kao posljedica brojnih ekoloških, klimatskih i 

drugih čimbenika i izazova. Dionici zainteresirani za uspješnost spone financijera i razvoja 

ekonomije u prvom redu su banke ali i regulatori, poduzetnici, država i društvo u cjelini. Na 

panelu su sudjelovale iskusne stručnjakinje iz poslovnih banaka (gđa Kašić Jelušić i gđa Mlakar) 

koje su dale pregled spremnosti i posvećenosti banaka neophodnim ciljevima održivosti, 

iznijele aktivnosti i proizvode banaka, te ograničenja u njihovoj realizaciji. Iz prizme 

konzultanata (gđa Kordić) dragocjene informacije su dobivene o naučenim lekcijama u 

iskorištavanju dostupnih i raspoloživih sredstava iz europskih fondova i sl. ali i zapreke u 

njihovoj većoj iskorištenosti, te praktične preporuke poduzetnicima da te barijere bezbolnije 

prođu. Prikazana je i poduzetnička strana i jedan živi projekt u prijavi te praktičan aspekt i 

pohvala nekim institucijama u samom procesu (gđa Rojko). Isto tako na kraju panela dane su 

i korisne preporuke investitorima i poduzetnicima kako se uključiti u koncept održivosti čim 

prije i na lakši način obzirom da nam je održivost conditio sine quanon u narednim godinama 

(Pavković, Anita, 2022.).  

 


